
Minister vnútra Šutaj Eštok: „Nerobme z
Lipšica modlu spravodlivosti – nie je ňou a
nikdy nebol” a v relácii TV Markíza “Na telo”
preplieskal gaunerov Mikulca aj Lipšica tak,
že sa už z toho nespamätajú! (VIDEO)
- CZ24 News | 11. prosince 2023

SLOVENSKO: Minister vnútra Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD) debatoval so svojím
predchodcom Romanom Mikulcom z Matovičovho hnutia v nedeľnej diskusnej relácii TV
Markíza Na telo.

Súčasný minister vnútra Matúš Šutaj Eštok (Hlas-SD) a jeho predchodca Roman Mikulec
(Matovičovo hnutie) sa nezhodujú v otázke rušenia Úradu špeciálnej prokuratúry (ÚŠP). Kým Šutaj
Eštok trvá na dôvodnosti prijatia zmeny v skrátenom legislatívnom konaní i na potrebe zrušiť úrad,
Mikulec na to nevidí dôvody. Uviedli to v nedeľnej diskusnej relácii TV Markíza Na telo.

Šutaj Eštok argumentuje ohrozením ľudských práv a slobôd, pričom poukázal na rozhodnutia súdov,
ktoré sa podľa neho týkali aj konania prokurátorov ÚŠP. Hovorí o zneužívaní tzv. kajúcnikov,
neprimeraných metódach väzby a podobne. “Každý deň existencie ÚŠP prináša riziko, že to
bude pokračovať,” podotkol. Ani jeho však neteší nedostatok priestoru na väčšiu diskusiu.
Poznamenal však, že za to môže neskorý termín predčasných volieb. Zdôraznil, že vláda dostala
mandát od voličov a svoje zámery im tlmočila už pred voľbami.

Exminister a poslanec Národnej rady SR Mikulec odmieta argumenty svojho nástupcu. Poznamenal,
že ak koalícia argumentuje rozhodnutiami súdov, tak by mala zrušiť aj generálneho prokurátora
vzhľadom na rozhodnutia Ústavného súd SR týkajúce sa využívania paragrafu 363 Trestného
poriadku. Predloženie návrhu do parlamentu a ešte v skrátenom konaní označil za atentát na
spravodlivosť. Pýta sa prečo súčasnej koalícii neprekážalo fungovanie úradu za čias bývalého
špeciálneho prokurátora Dušana Kováčika, pričom rovnako argumentuje rozhodnutiami súdov.

„Obdobie inkvizície sa nástupom tejto vlády skončilo. Žiadna kauza z minulých čias nebude
zametená pod koberec a každá z nich bude riadne vyšetrená – na základe zákona a dôkazov,
nie na základe politickej objednávky alebo Remišovej pexesa,“ skonštatoval šéf rezortu vnútra.

Viac vo videu:

„Nerobme z Lipšica modlu spravodlivosti – nie je ňou a nikdy nebol. Lebo nepoznám inú
krajinu na svete, kde by do druhej najvplyvnejšej funkcie v rámci prokuratúry prišiel človek
v podmienke, nebol by predtým prokurátorom a stal sa šéfom špeciálnej prokuratúry len
vďaka účelovej zmene zákona a podvodne získanej bezpečnostnej previerke,“ uviedol Šutaj
Eštok v komentári k zverejnenej časti z jeho debaty s Romanom Mikulcom.

Viac vo videu:
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Celá debata:

Šutaj Eštok sumarizoval dianie vo vláde a vo svojom rezorte za uplynulý týždeň

Začiatkom týždňa som sa v Bruseli stretol s kolegami, ministrami vnútra na Rade EÚ, kde sme
preberali aj migráciu, na ktorú máme prirodzene rozdielne názory. Ja však, tak ako som sľúbil pred
voľbami, budem chrániť bezpečnosť Slovenska a jeho hraníc. Najmä teraz, v čase, kedy sa v celej
Európe, vzhľadom na ozbrojený konflikt Izraelu a hnutia Hamas, zvyšuje riziko teroristickej hrozby.

Posledné dni som v úzkom kontakte s pánom prezidentom PZ, Ľubomírom Solákom, keďže náš rezort
úzko spolupracuje v prípade výhražných e-mailov, ktoré doposiaľ neznámy páchateľ zaslal do
slovenských škôl. Tu chcem veľmi ostro prízvukovať, že nebudeme tolerovať žiadne hrozby a
vyhrážky, ktoré sa týkajú bezpečnosti občanov Slovenska, najmä ak sa jedná o deti. Chápem, že
verejnosť by chcela v tomto prípade poznať viacero detailov, no treba nechať políciu v pokoji
pracovať, aby bol tento závažný trestný čin čím skôr vyriešený.

Na Mikuláša sme na vláde schválili viaceré materiály, ktoré reálne pomôžu ľuďom. Symbolicky si tak
niečo v „čižme“ našiel takmer každý Slovák. Z dielne kolegu z Hlasu-SD, ministra práce Erika
Tomáša, vyšiel zvýšený 13.dôchodok v priemernej výške 600 eur, ktorý bude vyplatený už v roku
2024, čo je naozaj veľmi dobrá správa pre všetkých seniorov.

Kabinet schválil aj maximálnu cenu za regulovanú dodávku tepla a plynu, čo je jasný signál pre ľudí,
že táto vláda je sociálna, tak ako sľubovala pred voľbami a darí sa nám plniť to, aby sa na Slovensku
žilo lepšie.

Prešiel aj môj návrh na predĺženie kontrol na vnútornej hranici s Maďarskom. Ako vidíme zo štatistík,
migrácia sa zastavila a dali sme všetkým prevádzačom na vedomie, že slovenská hranica nie je ako
deravý ementál a bezpečnosť obyvateľov je riadne zaistená.

Počas tohto končiaceho týždňa sme odvolali aj 33 prednostov okresných úradov a na ich miesta
nastúpili hneď nové tváre. Tie nahradili ľudí, ktorých na tieto posty postavila Matovičova OĽaNO.
Som preto rád, že súčasní predsedovia naopak vzišli zo spoločného dialógu celej koalície.

Stihol som spraviť aj rozhovor do novín odborového zväzu polície SR. Rozprávali sme sa o najväčších
aktualitách a aj tu som zdôraznil, že zákon musí platiť pre všetkých a v tomto nepoznám žiadne
výnimky.

Veľkou zmenou je zrušenie Úradu špeciálnej prokuratúry, s čím jednoznačne súhlasili všetci koaliční
partneri. Ľudia okolo Matoviča či Šimečku sa samozrejme chytajú za hlavu, že to bude znamenať
presun agendy nevedno kam a predĺži sa jej riešenie. Nič také sa však nestane a zasa robí opozícia
len trápny cirkus, ako si ochrániť svojich ľudí na teplých miestečkách.

Prokurátori z ÚŠP môžu totiž zostať na Generálnej prokuratúre, alebo prejdú na krajské či okresné
prokuratúry. Dokonca sám pán generálny prokurátor Maroš Žilinka sa vyjadril, že jeho úrad je
pripravený zvládnuť mnohé špeciálne prípady, ktoré mala v gescii ÚŠP.

Je mi jasné, že pán Lipšic a jemu blízke osoby spustili veľký poplach. Pán Šimečka ide podávať
ústavnú žiadosť a Matovič protestoval pred parlamentom. Samozrejme, je to právo opozície, no
obdobie politickej pomsty sa už skončilo a práve zrušenie ÚŠP je jedným z krokov, ktorý tomu
nasvedčuje.

Vláda schválila aj zmenu v zákone o ochrane oznamovateľov protispoločenskej činnosti. Tak, ako som



vravel, policajti majú trestnú činnosti vyšetrovať a nie ju nahlasovať.

Popri náročnom a nabitom týždni sa mi podarilo, tak ako každý rok, navštíviť deti v detskom domove
v Leviciach a aspoň trochu im skrášliť prichádzajúce vianočné sviatky. Na túto milú tradíciu som
nezanevrel a či už som vo funkcii ministra, alebo nie, nájsť si čas a potešiť tieto deti ma vždy dobije
pozitívnou energiou.

Posledný deň v týždni som sa stretol v politickej diskusii s exministrom vnútra, Romanom Mikulcom,
ktorý, ako vždy, vôbec neprekvapil. Divadlo ako spod taktovky Igora Matoviča mal naozaj dobre
pripravené, no na rozdiel od jeho vlády sa nám za dva mesiace podarilo presadiť množstvo opatrení,
ktoré reálne pomáhajú ľuďom.

Na záver, aby som nezabudol, prajem všetkým krásnu druhú adventnú nedeľu.
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